
RADARADA QMIM PSARV
42-512 Psary, ut Malinowicka 4

ROIV.0012.1.11.2011

Protokoi nr 11/11

z posiedzenia Komisji Budzetu, Finansow i Gospodarki Gminy

w dniu 21 grudnia 2011r.

Posiedzenie Komisji odbylo si? w Urzedzie Gminy w Psarach w godzinach od 14:30 do

godz. 17:00. W posiedzeniu uczestniczylo 7 radnych:

1. Pani Malgorzata Pasek - Przewodniczaca Komisji Budzetu,

2. Pan Wieslaw Zarychta - Czlonek Komisji,

3. Pani Magdalena Gdesz - Sobczak - Czlonek Komisji,

- Czlonek Komisji,

- Czlonek Komisji,

- Czlonek Komisji,

- Czlonek Komisji.

4. Pan Jacek Gwozdz

5. Pan Jacenty Kubica

6. Pan Remigiusz Olesinski

7. Pan Lukasz Siwczyk

oraz

Pan Tomasz Sadlon

Pan Miroslaw Rabsztyn

Pani Joanna Przybylek

Pani Mirella Barahska - Sorn

Pani Agnieszka Sarnik

Pan Aleksander Kocwin

Pani Anna Kotela

Pan Karol Poznar

- Wqjt Gminy Psary,

- Zastqpca Wqjta,

- Skarbnik Gminy,

- Sekretarz Gminy,

- Kierownik Osrodka Pomocy Spolecznej,

- Pracownik Osrodka Pomocy Spolecznej,

- Kierownik Referatu Przedsiewzi^c Publicznych,

- Kierownik Referatu Inwestycji.

Posiedzenie Komisji rozpoczaj Pan Jacenty Kubica - Przewodniczacy Rady Gminy Psary

ktory poinformowal, iz tematyk^ wspolna. obydwu Komisji jest dyskusja nad przyj?ciem budzetu

gminy na 2012r. oraz tematyka materialow na sesj?.

Przystaj)iono do omawiania projektow uchwal:

- Uchwalenia Gminnego Programu Pneciwdzialania Narkomanii w Psarach na 2012r.

- Uchwalenia Rocznego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problemow

Alkoholowych.

- Uchwalenia Rocznego Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz



Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie.

Pani Agnieszka Sarnik - Kierownik OPS-u oznajmila, iz przedstawione projekty uchwal sa_

kontynuacja_ wszystkich dzialan realizowanych przez Osrodek. Nadmienila, iz zostal utworzony na

mocy Uchwaly Zespol Interdyscyplinarny oraz ,,grupy robocze"powolane w danej miejscowosci

w celu przeciwdzialania przemocy w rodzinie.

Kolejny temat omawiany przez radnych to wydatkifinansowe OPS-u na realizacjq zadan

zleconych w 2011r.

Pan Jacenty Kubica - Przewodnicza_cy Rady oznajmil, iz radni otrzymali zestawienie

wydatkow finansowych Osrodka z przeznaczeniem na realizacj? zadan zleconych w roku 2011.

Zapytal, czy wszystkie osoby ubiegajace si? o pomoc finansowaja_otrzymaly.

Pani Agnieszka Sarnik - Kierownik OPS-u wyjasnila, iz w glownej mierze pomoc

fmansowa polega na swiadczeniach rodzinnych i swiadczeniach z funduszu alimentacyjnego.

Wobec braku pytan ze strony radnych, przystajpiono do omawiania kolejnego tematu.

Wsprawach biezacych poruszono nastqpujace kwestie:

Pan Aleksander Jewak zglosii, iz przy ul. Glownej w Sarnowie (za przystankiem

autobusowym) rosna_ 3 drzewa i ich przyschni?te gal?zie spadaja, na chodnik i ulic?, co stwarza

zagrozenie dla ludzi. Zwrocil si? z prosba^ o ich oglowienie.

Pani Malgorzata Pasek wyjasnila, iz z Powiatowego Zarzadu Drog w Rogozniku otrzymala

odpowiedz, ze tresc tego pisma zostala skierowana do Urz?du Wojewodzkiego w Katowicach,

Wydzialu Ochrony Srodowiska, ktory to ma wydac decyzj? w tym temacie.

Pani Grazyna Polasiak zglosila, iz w Brz?kowicach Dolnych zostal wykonany chodnik

i miejscu w ktorym s^ustawione slupy elektryczne, kostka chodnikowa ulegla zapadni?ciu.

Pan Miroslaw Rabsztyn - Zast?pca Wojta odpowiedzial, iz kwestia ta byla zglaszana i nie

zostaly podj?te zadne dzialania w tym temacie. Nadmienil, iz mozna powtorzyc interwencj?.

Kontynuuj^c, Pani Grazyna Polasiak poinformowala, iz w rejonie Golajjza Dolna, Biska

zanieczyszczony jest las. Zwrocila si? z prosba_ o ustawienie w rejonie wejscia do lasu pojemnikow

na smieci.

Pan Przemyslaw Krason zglosii, brak oswietlenia przy jednym z wyjazdow z Domu Kultury

w Grodkowie (przy wyjsciu z Osrodka Zdrowia).

Pan Jacenty Kubica zglosii brak oswietlenia na ul. Lacznej oraz na ul. Kamiennej

w Psarach. Ponadto, zwrocil si? z prosba^ o zabudowanie znaku ograniczaj^cego pr?dkosc na

ul. Lacznej, za wylotem z ul. Bocznej (lub ul. Grabowej). Poprosil o usuni?cie pozostalosci po

pracach remontowych wykonywanych przez WPRD na ul. Bocznej w Psarach.



Pani Magdalena Gdesz - Sobczak zglosila uszkodzona^ bram? na placu przy Osrodku

Kultury w Sarnowie, ktora zostala uszkodzona przez prywatna^ osob?, ktora wyjezdzala spod

Osrodka Zdrowia. Po kilku monitach, osoba ta, nadal nie naprawila bramy.

Pani Grazyna Polasiak poinformowala, iz drogi w rejonie Malinowic sa^ bardzo sliskie.

Pan Krzysztof Dulko poinformowal, iz na drodze DK 86 i ul. Wiejskiej (wylot z Psar),

skr?cajac w prawo, przy jednoczesnym zapaleniu si? zielonego swiatla dla kierowcow,

rownoczesnie zapala si? zielone swiatlo dla pieszych i miejsce to, jest miejscem nie oswietlonym

i nie ma dobrej widocznosci pieszych.

Przystapiono do omawiania projektow uchwal na najblizsza^sesj?:

- Pnykcia do Komunikacyjnego Zwiqzku Komunalnego GOP w Katowicach gminy Ledziny

oraz zmiany Statutu Zwiqzku.

- Przyjecia do Komunikacyjnego Zwiqzku Komunalnego GOP w Katowicach gminy

Pilchowice oraz zmiany Statutu Zwiqzku.

Do projektow uchwal nie zgloszono zastrzezen.

Pani Mirella Baranska - Sorn - Sekretarz Gminy uzupelnila wypowiedz, iz w projektach

uchwal ulegl zmianie paragraf 4, ktory be_dzie brzmial ,,uchwala wchodzi w zycie z dniem

podj?cia".

Przyjecia Programu wspolpracy gminy Psary z organizacjami pozarzqdowymi oraz

podmiotamiprowadzqcymi dzialalnosc pozytku publicznego na 2012 rok.

Przewodniczacy Rady objasnil, iz projekt uchwaly jest podejmowany przez radnych

corocznie.

Pani Sekretarz zwrocila uwag? na paragraf 6 uchwaly, gdzie na przyszly rok zostaly

wybrane 2 zadania do realizacji: wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej oraz nauki

szkolnictwa wyzszego, edukacji, oswiaty i wychowania.

- Nadania nazwy ulicy w solectwie Malinowice.

Przewodniczajsy Rady poinformowal, ze do projektu uchwaly zostal dolaczony zala^cznik

mapowy. Wyjasnil, iz ulica zlokalizowana jest na dzialkach polozonych w obr?bie geodezyjnym

Malinowice ozn. nr ewid. 1418 i 1415/3. Po dyskusji, radni zaproponowali iz ulica ta otrzyma

nazw? ulicy Jodlowej.

- Rozpatrzenia skargi Paristwa Elzbiety, Jozefa, Jana Lorenc.

Przewodniczacy Rady przedstawil, iz Czlonkowie Komisji Rewizyjnej rozpatrywali

powyzsza^skarg?, uznajac ja.zabezzasadna, nie dopatruja^c si? nowych okolicznosci w sprawie.

Radni podtrzymali stanowisko Czlonkow Komisji Rewizyjnej.
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Zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Psary na Ipolrocze 2012r.

Zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na Ipolrocze 2012r.

Zatwierdzenia planu pracy Komisji Budzetu, Finansow i Gospodarki Gminy na Ipolrocze

2012r.

- Zatwierdzenia planu pracy Komisji Oswiaty, Kultury, Zdrowia i Ochrony Srodowiska na

Ipolrocze 2012r.

Do ktorych radni nie wniesli uwag.

Zmian w budzecie gminy na 2011r.

Pani Joanna Przybylek - Skarbnik Gminy wyjasnila, iz projekt uchwaly zaklada

zwi?kszenie planu dotacji dla Gminnego Osrodka Kultury, ktore to srodki finansowe zostaly

przeniesione z dzialu oswiata i wychowanie. Ponadto, projekt uchwaly wprowadza korekt? uchwaly

nr XIII/140/2011 z dnia 24 listopada 201 lr.

Powracajajc do spraw biez^cych, Przewodniczajcy Rady poinformowal o pismie - skardze

Pana Daniela Szaszkowskiego, ktory zwraca si? z prosba^ o wykonanie drogi dojazdowej

w Brz?kowicach Wale, jednoczesnie informujac o bezczynnosci organow, Wojewodzki Sajd

Administracyjny. Nadmienil, iz w/w pismo jest zatytulowane ,,skarga na XIV sesj? Rady".

W dalszej czeici posiedzenia Komisji, Zast^pca Wojta przedstawil tresc sprawy, po ktorej

rozpoczeja si? dyskusja.

Kontynuujac, Przewodniczajcy Rady przedstawil tresc pisma z Urz?du Wojewodzkiego

w Katowicach w sprawie Panstwa Lorenc.

Przystapiono do omawiania dalszych projektow uchwal:

Podjecia dzialan zmierzajacych do nieodplatnego przekazania na rzecz Starostwa

Powiatowego w Bqdzinie czesci nieruchomosci ozn. nr dzialki 1183/3, polozonej w Malinowicach.

Zaste.pca Wojta wyjasnil, iz dzialka ozn. nr 1183/3 o pow. 9,1149 ha polozona

w Malinowicach stanowi wlasnosc gminy. Zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego dla

terenu polozonego w solectwie Malinowice, dzialka ozn. nr 1183/3 przeznaczona jest w cze_sci na

tereny drog publicznych o funkcji ulic lokalnych i stanowi poszerzenie istniejajzej ulicy Slonecznej

w Malinowicach, ktora zliczona jest do kategorii drog powiatowych. Zgodnie z zapisami

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy modernizacji lub przebudowie

istniejajcej ulicy Slonecznej w Malinowicach obowiazuja^ ustalenia szerokosci w liniach

rozgraniczajacych 8,0-12,0 m. Obecnie droga ta jest bardzo wa^ska, niespelniajaca parametrow

technicznych i eksploatacyjnych. Biorac pod uwag? fakt, iz Wqjt Gminy podjaj dzialania

zmierzajajce do dokonania podzialu dzialki polozonej w Malinowicach ozn nr ewid. 1183/3, w tym



wydzielenie dzialki przeznaczonej pod poszerzenie ul. Slonecznej zasadne jest podj?cie dzialan

zmierzajajsych do przekazania terenu zarzadcy drogi tj. Starostwu Powiatowemu.

Przewodniczacy Rady zarzadzil przerw? w posiedzeniu Komisji. Po przerwie wznowiono

obrady i przystapiono do omawiania dalszych projektow uchwal.

Ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzqcych w sklad mieszkaniowego zasobu

Gminy Psary.

Pan Tomasz Sadlon - Wojt Gminy poinformowal, iz projekt uchwaly zawiera zasady

wynajmowania lokali wchodzacych w sklad mieszkaniowego zasobu Gminy. Umowa najmu na

lokal socjalny zawierana b?dzie na okres do 1 roku, a lokale socjalne b?da^ pod opieka^ Osrodka

Pomocy Spolecznej.

Budzetu gminy na 2012r.

Pani Malgorzata Pasek - Przewodniczaca Komisji Budzetu przedstawila stanowisko

Komisji w sprawie budzetu Gminy na rok 2012. Budzet Gminy na 2012 rok zaplanowany jest

w kwocie 29.790,774 zl, na kwot? t% skladaja, si?: planowane wplywy z podatkow i oplat lokalnych

od nieruchomosci oraz od srodkow transportowych ustalone na poziomie stawek przyj?tych

w budzecie na rok 2012 w kwocie 4.320,699 zl; subwencja ogolna w kwocie 7.167 000 zl

przekazana przez Ministerstwo Finansow, z czego w calosci subwencja ta, przeznaczona jest na

oswiat?; udzial Gminy w podatku dochodowym od osob fizycznych w kwocie 11.452 054 zl,

z czego ok. 37,26% Ministerstwo Finansow przekazuje do budzetu Gminy; dotacje celowe na

zadania zlecone z administracji rzadowej tj. od Wojewody Slaskiego, Krajowego Biura Wyborczego

w kwocie 1.748 872 zl; planowane dochody z tytuhi oplat za zezwolenia na sprzedaz napojow

alkoholowych w kwocie 160 000 zl oraz majatek Gminy - 3.816 831 zl na ktora. skladaja. si?:

sprzedaz mienia, czynsze, dzierzawa, uzytkowanie wieczyste. W budzecie na 2012r. zaplanowane

sa^rowniez dotacje w kwocie 1.675 000 zl, z czego dla instytucji kultury w kwocie 1.431 000 zl,

z czego 970 000 zl przeznaczone jest dla Gminnego Osrodka Kultury; 461 000 zl dla Gminnej

Biblioteki Publicznej; dla sportu - 150 000 zl; przedszkola spoza terenu Gminy Psary - 80 000 zl;

nauczanie metodyczne - 10 000 zl. Przewidzianych jest wiele inwestycji do realizacji na kwot?

4.955 614 zl. Cz?sc inwestycji wspartych jest funduszami pozabudzetowymi i unijnymi, tak wi?c

realizacja jest scisle zwiazana z ich pozyskaniem. Inwestycje zostaly szczegolowo rozpisane

w materiale.

Pan Wojt poinformowal, iz budzet gminy na 2012 rok jest realnym planem do wykonania,

ale rowniez nalezy sobie zdawac spraw? z pewnych uwarunkowan i zagrozen. Pan Wojt objasnil,

iz w budzecie przewidziano wydatki gminy na poziomie 29 720 707,23 zl, dochody na poziomie

29 790 774,39 zl oraz dochody majatkowe ksztaltuja^ si? na poziomie ponad 3.800 000,00 zi (w tym



dochody ze sprzedazy mienia). Wydatki zawieraja^ srodki przeznaczone na inwestycje w wysokosci

blisko 5 mln zl. W budzecie zagwarantowano rowniez 500 tys. zl na wykonanie nowych nakladek

asfaltowych i nawierzchni z frezu asfaltowego na drogach gminnych. W 2012 r. powstana^ takze

projekty budowlane zagospodarowania gminnej przestrzeni publicznej w Psarach (plac przy remizie

OSP, park przy ulicy Zwycie_stwa, rozbudowa kompleksu sportowego ,,Iskra Psary"),

Strzyzowicach (plac przed remiza^ OSP, modernizacja kompleksu sportowego LKS ,,Jednosc

Strzyzowice"), Gorze Siewierskiej (plac przy remizie OSP) i Preczowie (plac przy remizie OSP).

W budzecie na 2012r. przewidziano az 19 zadan inwestycyjnych. Skuteczne zrealizowanie budzetu

i utrzymanie nadwyzki operacyjnej na poziomie 1,2 mln zl jest rowniez kluczowe dla przyszlych

mozliwosci zadluzenia si? gminy, poniewaz od 2012r. ulega zmianie sposob obliczania

maksymalnego zadluzenia samorzajdu i to wlasnie nadwyzka operacyjna odgrywa w nim

decydujaj^ rol?. Pan Wqjt nadmienil, iz po raz pierwszy od 2008r. zadluzenie gminy zmniejszylo

si? i to az o 0,5 mln zl. Na koniec 201 Or. dlug gminy wynosil ponad 9,2 mln zl, natomiast na koniec

201 lr. okolo 8,7 mln zl. Osiajmi?cie tak dobrych wynikow mozliwe bylo dzi?ki wspomnianym

wczesniej dzialaniom oszcz?dnosciowym, a takze srodkom uzyskanym ze sprzedazy gminnych

dzialek budowlanych, ktore w 2011r. osi^gn?ly blisko 1,1 mln zl. Pan Wqjt nadmienil, iz projekt

uchwaly wprowadza zapis, iz w zakresie wykonywania budzetu na 2012r. upowaznia si? Wojta

Gminy Psary do m.in. zaci^gania w roku budzetowym kredytow i pozyczek na sfinansowanie

przejsciowego deficytu budzetu, ktore w trakcie roku nie mogq. przekroczyc limitu 600 000 zl.

W dalszej cz?sci posiedzenia Komisji, Pan Wqjt przedstawil informacj? na temat zadan

inwestycyjnych pianowanych do realizacji w roku przyszlym, a najwazniejsze z nich to: wymiana

wodocia^gu (215 000 zl), budowa kompleksu boisk sportowych Orlik 2012 przy Gimnazjum

w Psarach, budowa boisk wielofunkcyjnych w Gola^szy Gornej, Gorze Siewierskiej, Grodkowie

oraz Malinowicach, modernizacja stadionu ,,Oria Dajbie" w Brz?kowicach Dolnych, budowa ulicy

Kasztanowej w Psarach i ulicy Belnej w Strzyzowicach. Przyj?to takze srodki na

wspolfinansowanie budowy chodnikow przy drogach powiatowych: ulicy 1-go Maja

w Strzyzowicach, ulicy Wiejskiej w Sarnowie i Preczowie oraz wykonanie fragmentu kanalizacji

deszczowej przy ulicy Szkolnej w Psarach od budynku Osrodka Pomocy Spolecznej w kierunku

pawilonow. Zabezpieczono srodki finansowe na realizacj? licznych projektow budowlanych

dotyczajcych mi?dzy innymi remontu ulicy Szkolnej w Preczowie, budowy ciajju pieszo-

rowerowego od przejscia dla pieszych przy skrzyzowaniu DK86 z ulica^ Wiejska^ w Sarnowie do

ulicy Szkolnej w Sarnowie, a takze doflnansowanie projektow budowlanych chodnikow

i odwodnienia drogi powiatowej w Gola^szy Gornej i Brz?kowicach Gornych. W roku przyszlym

przyj?to rowniez srodki na modernizacj? i rozbudow? remizy OSP w Gorze Siewierskiej



i kontynuacje. remontu i ocieplenia budynku remizy OSP w Preczowie oraz budynku szatni

pilkarskiej na stadionie LKS Jednosc Strzyzowice". Kontynuowana b?dzie realizacja programu

budowy przydomowych oczyszczalni sciekow przy obiektach uzytecznosci publicznej. Ponadto,

zostaly zarezerwowane srodki w budzecie na dobudow? oswietlenia ulicznego placow i drog

w kwocie 60 000 zl czy wyposazenie swietlicy w Malinowicach.

Radni do projektu uchwaly, nie wniesli uwag.

Wobec wyczerpania tematow, zakonczono obrady. Na tym posiedzenie zakonczono.

Ma^^oWt

/ me
Przewodnrczaca KomfsjfBudzetu, Finansow

i Gospodarki Gminy

Podpisv Czlonkow Komisji:

1. Wieslaw Zarychta

2. Jacek Gwozdz

3. Magdalena Gdesz - Sobczak

4. Jacenty Kubica

5. Remigiusz Olesinski

6. Lukasz Siwczyk

Protok6l sporz^dzila:

Katarzyna Mucha

mioMf^i mf




